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1. VRAGEN VAN DE LEDEN EN ANTWOORDEN
VAN DE REGERING

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de
reglementaire termijn (R.v.O. art. 51, nrs. 2 en
3)

MINISTER VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP
(R. DE BACKER-VAN OCKEN)

Vraag nr. 143
van 3 juli 1980
van de heer A. DE BEUL

Tentoonstelling «Roger Van der Weyden» en andere
tentoonstellingen - Taalgebruik

Bij vraag nr. 35 van 29 november 1979 vroeg ik de
geachte Minister, naar aanleiding van klachten over
het groot aantal taalfouten in de Nederlandse tekst bij
de tentoonstelling «Rogier Van der Weyden» , welke
inspanningen de Minister en haar medewerkers leve-
ren met het oog op de bescherming en de luister van
onze taal bij dergelijke Brusselse manifestaties.
De Minister antwoordde dat genoemde tentoon-
stelling werd ingericht door de stad Brussel en dat het
departement van de Nederlandse Gemeenschap daar
op geen enkele wijze bij betrokken was.
Nochtans wordt de Minister vermeld bij de notabelen
die hun hoge bescherming aan de tentoonstelling
hebben verleend.
M.i. is het al te gek dat, gelet op de specifieke situatie
van onze cultuur te Brussel, de Minister tot wiens
bevoegdheid de Nederlandse cultuur behoort, mani-
festaties patroneert waar die cultuur niet aan haar
trekken komt.
Mag worden verwacht dat in de toekomst ter zake
een consequente gedragslijn zal worden gevolgd ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
mee te delen dat de tentoonstelling «Rogier Van der
Weyden» die plaats vond van 6 oktober tot 18 no-
vember 1979, in het Broodhuis te Brussel, werd
georganiseerd door het stadsbestuur van Brussel. Ik
heb hieraan mijn bescherming verleend omdat deze
merkwaardige tentoonstelling het hoogtepunt
vormde van de feestelijkheden georganiseerd naar
aanleiding van het millenium van Brussel.
Of is het geachte lid van oordeel dat de Minister, tot
wiens bevoegdheid de Nederlandse Cultuur behoort
- wie het ook moge zijn - afwezig kan blijven bij
een dergelijke hulde aan een van onze grootste
Vlaamse schilders ?

Vraag nr. 144
van 3 juli 1980
van de heer A. DE BEUL

Brochure «Onafhankelijkheid 150 jaar België» -
Taalgebruik

Door de vzw «Nationale Herdenkingsfeesten 1980»

werd onlangs de brochure «Onafhankelijkheid 150
jaar België» verspreid.
Het blijkt dat de herdenkingsfeesten worden gepa-
troneerd- door een reeks notabelen, onder wie de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap.
Er werd reeds gewezen op het zeer gebrekkige Ne-
derlands dat in de vermelde brochure wordt gebruikt.
Mag de Vlaamse gemeenschap van de Minister niet
verwachten dat zij er waakzaam op toeziet dat in
publikaties van organisaties waarin zij die ge-
meenschap vertegenwoordigt, onze taal correct
wordt gebruikt.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
te verwijzen naar de schriftelijke vraag van de heer
W. Kuijpers , Volksvertegenwoordiger, nr. 187,
dd. 27 maart 1980 en naar het antwoord hierop dat
werd verstrekt door de Minister van Binnenlandse
Zaken, mede namens de Eerste Minister en de Mi-
nister van de Vlaamse Gemeenschap.
In zijn antwoord heeft de Minister van Binnenlandse
Zaken duidelijk gewezen op het feit dat de diensten
van Nederlandse Cultuur bij het tot stand komen van

. deze publikatie geen enkele verantwoordelijkheid
droegen.
Ik wil hier alleen nog aan toevoegen dat door mijzelf
op het slordige Nederlandse taalgebruik in de bro-
churen n.a.v. 150-jaar  België - ik wil hier nog aan-
stippen dat het Franse taalgebruik even slordig was
- onmiddellijk schriftelijk werd gereageerd bij de
verantwoordelijken voor deze uitgave en zulks nog
vóór gelijkaardige reacties in de pers verschenen en
vooraleer hieromtrent parlementaire vragen werden
gesteld.

Vraag nr. 145
van 3 juli 1980
van de heer R. VANDEZANDE

Museum voor Midden Afrika te Tervuren - Taalge-
bruik, -kader en -verhoudingen

Het is de geachte Minister bekend dat ik vroeger nog
vragen gesteld heb, nl. op 26 maart 1979, betreffende
de wantoestanden in het Museum voor Midden Af-
rika te Tervuren  ; thans verneem ik dat in dit museum
een paar mensen werken van het plan-Spitaels en die
interviews van de bezoekers afnemen; het is nl. zo
dat over het taalgebruik vooral door het hoger kader
wordt geklaagd en dat de relaties met het lager kader 
gebeuren in een Nederlands dat die naam niet waar-
dig is.
Als nationale instelling is het departement verplicht
taalkaders te nemen en dienen er taaltoestanden te
ontstaan die gelijk moeten gesteld worden met
diensten waarvan de bevoegdheid zich uitstrekt over
het ganse land en waarvan de zetel gevestigd is buiten
Brussel-Hoofdstad.
Mag ik van de geachte Minister vernemen of er reeds
taalkaders bestaan in bedoeld museum, welke de
taalverhoudingen zijn, of alle personen die met het
publiek in contact komen een elementaire kennis
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hebben van het Nederlands en of die personen die een
hogere functie bekleden voldoende kennis hebben
van deze taal.
Graag vernam ik van de geachte Minister op welke
datum en voor welke instantie zij die kennis hebben
bewezen.

Antwoord

Hierbij heb ik de eer het geachte lid mee te delen dat
de door hem aangehaalde kwestie tot de bevoegdheid
behoort aan mijn collega, de heer Calewaert, Minis-
ter van Nationale Opvoeding, aan wie een afschrift
van de gestelde vraag werd toegezonden.

Vraag nr. 146
van 7 juli 1980
van de heer M. STORME

BRT - Samenwerking met Nederland

Uit het Beneluxberichtenblad verneem ik dat de
geachte Minister Gardeniers in antwoord op een
parlementaire vraag mededeelde dat haar Belgische
ambtgenote van mening zou zijn dat vooralsnog niet
aan een concrete uitvoering van het gemeenschappe-
lijk project Belgisch-Nederlands radioprogramma
kan worden gedacht.
Graag vernam ik of deze uitlating correct is en welke
de redenen zijn waarom gemelde concrete uitvoer-
ing, die sinds jaren in het vooruitzicht werd gesteld,
nog steeds niet kan worden gerealiseerd.

Antwoord

Ik kan het geachte lid meedelen dat er in 1979 bij de
overhandiging van het advies van de werkgroep ad
hoc inzake oprichting en exploitatie van een ge-
meenschappelijk Belgisch-Nederlands radiopro-
gramma geen middelen beschikbaar waren om aan
een onmiddellijke en volledige uitwerking van het
project te denken.
Omdat ik evenwel van oordeel was dat het laten
rusten van dergelijk belangrijk project onverant-
woord was, heb ik in de maand september van vorig
jaar mijn collega uit Nederland gesuggereerd een
werkgroep te belasten met de verdere en meer conc-
rete uitwerking van de aanbevelingen van de werk-
groep ad hoc.
Voor enkele maanden heeft de geachte Minister
Gardeniers-Berendsen mij geantwoord dat zij eerst
een aantal adviezen inwint en dat zij, mede aan de
hand daarvan, een standpunt zal bepalen.
Intussen blijft de BRT in de gezamenlijke vergaderin-
gen met NOS steeds op een gemeenschappelijk pro-
gramma en op de bouw van de zender aandringen.

Vraag nr 148
van 8 juli 1980
van de heer W. SEEUWS

Optreden «Vuile Mong en zijn Vieze Gasten» te As-
senede-Boekhoute - Ongeregeldheden en discrimi-
nerende handelingen

Uit de pers vernamen we een uiterst ongepast optre-
den van leden van het gemeentecollege te
Boekhoute, deelgemeente van Assenede, naar aan-
leiding van het optreden van de groep «Vuile Mong
en zijn Vieze Gasten», tijdens een manifestatie, inge-
richt door de plaatselijke afdeling van CSC-vor-
mingswerk.
Ondanks de schriftelijke toelating van het gemeente-
bestuur is op initiatief van een schepen van de ge-
meente en de uitbater van de katholieke kring, een
groep om twee uur ‘s nachts begonnen met de kabels

. van de circustent los te rukken, terwijl de leden van
de groep in de tent vertoefden, en dit in aanwezigheid
van de rijkswachtbrigade van Bassevelde-Assenede.
Bovendien lieten zij met een takelwagen de vracht-
wagen van de groep wegslepen. Deze vrachtwagen
werd trouwens zonder meer opengebroken.
Aldus werd olie op het vuur gegooid, bij zoverre dat
Vuile Mong later in de nacht zelf de rijkswacht-
brigade van Maldegem opbelde, bij wie klacht werd
ingediend tegen de betrokken schepen en onbeken-
den, die de tent opnieuw omver trachtten te rukken.
Deze rijkswachters stelden bovendien vast dat de
weggesleepte vrachtwagen in het geheel niet de weg
versperde.
Mag ik aan de geachte Minister, als voogdijminister
van de Vaste Nationale Cultuurpactcommissie, die
moet waken over de naleving van de Cultuurpactwet
en de niet-discriminatie van andersdenkenden, vra-
gen welke stappen zij zal ondernemen om het betrok-
ken schepencollege terecht te wijzen ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag moet ik het geachte lid
antwoorden dat de cultuurpactwet geen specifieke
administratieve voogdij heeft ingesteld, maar de al-
gemene voogdijregeling eerbiedigt. Ik heb in onder-
havig geval geen enkele voogdijbevoegdheid ten
overstaan van het gemeentebestuur of het schepen-
college.

MINISTER VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP
(A. KEMPINAIRE)

Vraag nr. 5
van 26 juni 1980
van de heer J. CAUDRON

Gebouw «Le Petit Casino» te Nieuwpoort - Be-
scherming

Het gebouw «Le Petit Casino» te Nieuwpoort, ont-
worpen door architect A. Lagache en gebouwd in
1924, werd in ruime kringen beschouwd als een
waardevol stuk van ons cultureel erfgoed. Het werd,
na unaniem advies van de Westvlaamse Commissie
voor Monumenten en Landschappen, ter bescher-
ming voorgedragen.
Uit persberichten blijkt dat de Minister nu de be-

, schermingsprocédure heeft opgeheven, zodat de slo-
pingsactie kan beginnen. Het heet dat er op de plaats
waar het werk van Lagache stond, een apparte-
mentsgebouw van negen verdiepingen zal komen.
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Graag vernam ik welke adviezen de geachte Minister
ertoe gebracht hebben de beschermingsprocedure op
te geven.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
beslissingen waarnaar hij verwijst werd genomen
door mijn geachte voorgangster.

MINISTER VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP
(M. GALLE)

Vraag nr. 8
van 3 juni 1980
van de.heer J. GERITS

Teledistributienet - Aantal, projecten en uitbouw

Kan de geachte Minister mij de volgende inlichtingen
verstrekken over het teledistributienet in het
Vlaamse gewest ?

1. Hoeveel teledistributiemaatschappijen zijn er op
dit ogenblik in het Vlaamse gewest en welke stre-
ken worden door hen bediend?

2. Welke projecten zijn in uitvoering en welke wor-
den op dit ogenblik bestudeerd ?

3. Welke opties wenst de geachte Minister te nemen
voor de uitbouw van het teledistributienet over
het ganse Vlaamse gewest?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid volgende inlichtingen te
verstrekken :

1. Er zijn thans 18 intercommunale verenigingen
voor TV-distributie in het Vlaamse Gewest.
Streken door deze bediend:
Provincie Antwerpen
INTERKEMPEN

streek Turnhout-Herentals
VEM Beerse - Vosselaar
TELEKEMPO

streek Kalmthout ,  Mal le  Grob-
bendonk

INTERTEVE streek Kontich-Lier
INTEGAN Antwerpen en omgeving
EZA streek Mechelen, Heist-op-den-

Berg

Provincie Oost-Vlaanderen
TEVELO Beveren Linkeroever
EDAS streek Aalst, Dendermonde, Sint-

Niklaas
TEVEOOST streek Eeklo, Gent, Lokeren,

Wetteren  
DENDERLEC

streek Ninove, Zottegem.

Provincie West-Vlaanderen
INELGAS verspreid in de provincie

GASEL WEST
streek Oudenaarde

WVEM verspreid in de provincie
TEVEWEST streek Brugge, Knokke-Heist
Provincie Brabant (Vlaams Brabant)
HAVI-TV arrondissement Halle-Vilvoorde
PBE streek Oost-Brabant Tienen -

Zoutleeuw
ASVERLEC verspreid arrondissementen Halle-

Vilvoorde en Leuven
INTERDYLEstreek Overijse, Bertem
Provincie Limburg
Nihil

2. Op dit ogenblik is er geen oprichting van nieuwe
intercommunale verenigingen voor teledistributie
in behandeling.

3. Inzake TV-distributie berust krachtens de huidige
wetgeving het initiatief bij de gemeentebesturen.

MINISTER VAN BINNENLANDSE ZAKEN

Vraag nr. 10
van 9 juli 1980
van de heer W. KUIJPERS

Rijkswachtbrigadecommandant in Voeren - Aan-
stelling en receptie

Donderdag 16 juni 1980 werd de nieuwe Rijkswacht-
brigadecommandant van Voeren ter plaatse aange-
steld. Men meldt mij dat de heer J. Happart  op de
betrokken receptie aanwezig zou geweest zijn.
Graag vernam ik:
1. de juistheid van dit feit ;
2. wie deze receptie organiseerde;
3. wie - en met welke verantwoording - uitgeno-

digd werd.

Antwoord

Naar aanleiding van de bevordering tot adjudant van
de brigadecommandant van de Rijkswacht te Voe-
ren werd een kleine privé receptie georganiseerd in

-de lokale brigade op 26 juni 1980.
De brigadecommandant heeft mondeling de plaatse-
lijke autoriteiten, zoals ondermeer sommige tot de
meest uiteenlopende lokale strekkingen behorende
personen, waaronder José Happart  en Hubert
Broers, uitgenodigd.
José Happart  is op die uitnodiging ingegaan.

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrij-
ken van de reglementaire termijn (R.v.O. art. 51,
nr. 4)

MINISTER VAN OPENBARE WERKEN

Vraag nr. 4
van 5 juni 1980
van de heer J. VALKENIERS
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Beschermd kasteel Pelgrims de Bigard te Groot-Bij-
gaarden - Verwerving

Het prachtig en beschermd kasteel van Pelgrims de
Bigard te Groot-Bijgaarden staat te koop ingevolge
een faillissement van de eigenaars.
De Minister van de Vlaamse Gemeenschap, bevoegd
voor Nederlandse Cultuur, ziet geen kans om dit
goed te verwerven ingevolge onvoldoende financiële
middelen.
Ziet de geachte Minister geen kans om dit goed te
verwerven binnen het kader van zijn begroting ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de Mi-
nister van Landbouw en de Staatssecretaris
voor de Vlaamse Gemeenschap.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid ter kennis te brengen dat
de begroting van mijn departement enkel kredieten
voor aankoop van gebouwen voorziet in verband met
de Europese Scholen in België en de bouw van de
administratieve wijk der Europese Gemeenschap.
Anderzijds kan de Regie der Gebouwen, gebouwen
aankopen die noodzakelijk zijn voor de diensten van
de Staat en voor de door de Staat beheerde openbare
diensten, om deze ter beschikking te stellen van het
Rijk.
Binnen mijn departement bestaan geen andere moge-
lijkheden tot aankoop van een gebouw en ik meen
derhalve dat, de aankoop van het gebouw waarvan
sprake in uw vraag, door het Ministerie van
Openbare Werken uitgesloten is.

MINISTER VAN NATIONALE OPVOEDING

Vraag nr. 6
van 23 juni 1980
van de heef W. KUIJPERS

Algemeen Rijksarchief - Decentralisatie

Aansluitend bij de regeerverklaring dd. 20 mei 1980
zou ik de aandacht van de Minister willen vestigen op
het verzoek van de stad Leuven om een plaatselijk
arrondissementeel rijksarchiefdepot te Leuven te
vestigen.
In de loop van het jaar 1964 reeds werd dienaan-
gaande door de Algemene Rijksarchivaris contact
genomen met het stadsbestuur, dit ter uitvoering van
het KB van 28 november 1963, als onderdeel van de
decentralisatie van het Algemeen Rijksarchief te
Brussel.
Een aantal steden hebben van dit KB gebruik kunnen
maken, doch te Leuven was er op dat ogenblik geen
passend gebouw voorhanden. Zo komt het dat
Leuven de enige universiteitsstad van deze staat is,
waar het Algemeen Rijksarchief geen afdeling tot
haar infrastructuur kan rekenen. De samengevoegde
stad Leuven telt 88.000 inwoners en is de 4e grootste
stad van Vlaanderen. Op dit ogenblik kan de stad het
bedrijfsgebouw «Hottat»,  aan de Ridderstraat, voor-
stellen als huisvesting. Dit gebouw kan, mits enkele

aanpassingswerken, aan alle voorwaarden voldoen
en is in de onmiddellijke nabijheid gelegen van de
toegangsopritten naar de E5 en A2-autosnelweg.
Mag ik vernemen in welke mate de geachte Minister
deze dossierbehartiging in het beleid zal betrekken ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de Mi-
nister van Nationale Opvoeding (F).

Antwoord

Ik verwijs het geachte lid naar mijn antwoord op de
identieke vraag nr. 4 van 29 mei 1980, gesteld door de
heer P. De Vlies.

MINISTER VAN DE NEDERLANDSE GE-
MEENSCHAP (R. DE BACKER-VAN OCKEN)

Vraag nr. 124
van 9 mei 1980
van de heer J. VALKENIERS

Kasteel van Laarne - Taalgebruik

Het kasteel van Laarne, voorkomend in de vademe-
cum-brochure 1978-1979 Oost-Vlaanderen van de
Federatie voor Toerisme, wordt regelmatig
opengesteld voor het publiek.
Naar ik verneem, zouden de personen die inlich-
tingen moeten geven nopens de voorwaarden tot ge-
leid bezoek, zich echter uitsluitend uitdrukken in het
Frans.
In hoever is deze toestand wettelijk ? Kan zulks niet
verholpen worden ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
mee te delen dat het Kasteel van Laarne eigendom is
van, en beheerd wordt door, de Koninklijke Vereni-
ging van de historische woonsteden van België. Als
dusdanig is mijn departement niet bevoegd in deze
aangelegenheid.

MINISTER VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP
(R. DE BACKER-VAN OCKEN)

Vraag nr. 140
van 18 juni 1980
van de heer B. COOLS

Publikatie « Stadsvernieuwingsberichten » - Begro-
tingsartikel, oplage, geadresseerden, kostprijs en
verkoopprijs

Graag ontving ik via het Bulletin van Vragen en Ant-
woorden een antwoord op de volgende vragen.

1. Op welke begrotingspost wordt de nieuwe pu-
blikatie «Stadsvemieuwingsberichten»  geboekt ?

2. Op hoeveel exemplaren wordt deze publikatie ge-
drukt en voor wie is ze bedoeld ?

3. Hoeveel bedraagt de kostprijs per nummer en
welke is de verkoopprijs ?
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Antwoord

In antwoord op zijn parlementaire vraag heb ik de eer
het geachte lid het volgende mede te delen:

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid het volgende mede te
delen :

1.

2.

3.

De nieuwe publikatie «Stadsvemieuwingsbe-
richten» wordt geboekt op het begrotingsartikel
sektie 33, art. 12.03 op de begroting van de Ne-
derlandse Culturele Zaken.
Deze publikatie wordt gedrukt op 10.000 exempla-
ren, en zal zesmaal verschijnen tijdens de stads-
vemieuwingscampagne.
Zij is bedoeld voor de ondergeschikte besturen, de
departementen betrokken bij stadsvernieuwing,
buurt- en opbouwwerken, bibliotheken, pers en
geïnteresseerde verenigingen, onderwijsinstellin-
gen en personen.
De kostprijs per brochure bedraagt:
- voor het drukken: 9,09  fr.
- voor de omslag en het verzenden : 3,30  fr.
De redactie en de opmaak van deze brochure is
een taak van het secretariaat stadsvemieuwings-
campagne.
Deze brochures worden gratis aangeboden.

MINISTER VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP
(A. KEMPINAIRE)

Vraag nr. 3
van 9 juni 1980
van de heer J. SOMERS

Mechelse cultuurgoederen - Restauratie en subsi-
diëring

Op 4 maart jongstleden mocht ik de geachte Minister
van de Nederlandse Gemeenschap in de Cultuurraad
voor de Nederlandse Cultuurgemeenschap een vraag
stellen betreffende de verwaarlozing van eeuwenoude
Mechelse cultuurgoederen. In  het  antwoord
verklaarde de Minister zich bereid de subsidiëring
van de restauratiewerken van de «Mechelse Omme-
ganck» in overweging te zullen nemen.
Dienaangaande had ik van de geachte Minister graag
vernomen :

1. of er i.v.m. deze subsidiëring reeds een beslissing
genomen werd ;

2. welk bedrag ter subsidiëring van de restaura-
tiewerken zal ter beschikking worden gesteld ;

3. welke maatregelen dienaangaande reeds genomen
werden ;

4. welke voorwerpen uit de «Mechelse Omme-
ganck» zullen kunnen gered worden door subsi-
diëring van hun restauratie.

1. Er is door de stad Mechelen nog geen subsi-
diëringsdossier ingediend.

2. Uit inlichtingen ingewonnen bij het stadsbestuur
blijkt dat de restauratie van de volledige Mechelse
Ommeganck wordt nagestreefd. De Cultuurraad
en het folklore festival kregen hiervoor een op-
dracht.
Een eerste wagen nl. het paard met de vier
heemskinderen is in herstel en zal binnen korte tijd
gerestaureerd zijn.
Voor de overige wagens zal een verdere pro-
grammatie opgemaakt worden waarin jaarlijks een
à twee wagens zouden hersteld worden.

II. VRAAG WAAROP EEN VOORLOPIG ANT-
WOORD WERD GEGEVEN

MINISTER VAN JUSTITIE

Vraag nr. 2
van 9 juli 1980
van de heer W. KUIJPERS

Voer-activiteiten - Taalgebruik inzake gerechtelijk
onderzoek

Naar verluidt zou op 20 juni 1980 een onder-
zoeksrechter te Tongeren «Voer-activiteiten» in het
Frans ondervraagd hebben, nadat de leden van deze
organisatie uitdrukkelijk hadden verklaard‘ Neder-
lands te spreken.
Graag vernam ik:

1. de juistheid van dit feit ;
2. en, zo ja, de verklaring hiervoor ;
3. uw beoordeling.

Voorlopig antwoord

De nodige inlichtingen werden gevraagd aan de
rechterlijke overheid.
Zodra ik deze zal hebben ontvangen, zal ik antwoor-
den op de vraag van het geachte lid.

III. VRAGEN WAAROP NIET WERD
GEANTWOORD BINNEN DE REGLEMEN-
TAIRE TERMIJN (R.v.O. art. 51, nr. 4)

Nihil.


